
Správa o činnosti združenia EUNIS Slovensko od posledného zasadnutia 

jeho Valného zhromaždenia 
 

  

EUNIS Slovensko  je združenie, ktorého poslaním je vytvárať pre slovenské vysoké školy 

platformu umožňujúcu a podporujúcu ich spoluprácu s cieľom navzájom si pomáhať pri 

rozvoji kvalitných informačných systémov a riešení ďalších problémov v oblasti používania 

informačných technológií. 

 

Posledné Valné zhromaždenie združenia EUNIS Slovensko (v poradí 24.) sa konalo v Nitre 7. 

11. 2019 v rámci konferencie UNINFOS 2019. 

 

EUNIS Slovensko má k dnešnému dňu 20 riadnych kolektívnych členov, 1 pridruženého 

člena, 9 individuálnych členov, 7 podporujúcich členov: Microsoft, Oracle, Cominfo, IS4U, 

CKM SYTS, TransData, s.r.o., itelligence Slovakia, s.r.o. 

 

Za hodnotené obdobie sa uskutočnilo 1 zasadnutie Výkonného výboru združenia, 3  

zasadnutia Predsedníctva (1 prezenčné, 2 online), zároveň prebiehala intenzívna komunikácia 

elektronickou poštou. Na zasadnutiach Predsedníctva sa prerokovávali dôležité otázky zo 

života združenia, a to najmä príprava aktivít združenia vyplývajúcich z plánu činnosti 

združenia, komunikácia a spolupráca s MŠVVaŠ SR prieskumy, ich  výsledky, príprava 

zasadnutia Výkonného výboru združenia, volieb, Valného zhromaždenia. 

 

Predsedníctvo združenia EUNIS-SK pracovalo v zložení: RNDr. Darina Tothová, PhD. (SPU 

v Nitre), Mgr. Peter Kopáč (UK v Bratislave), prof. Ing. Karol Matiaško, PhD. (ŽU v Žiline), 

Ing. Jozef Koricina (TnUNI v Trnave), Mgr. Jozef Siláči (UMB v Banskej Bystrici), CSc. 

Dozorná rada pracovala v zložení: doc. Ing. Iveta Kremeňová, PhD., (ŽU v Žiline), 

predsedníčka, Ing. Ján Petrík (UK v Bratislave), člen, Ing. Martin Chovanec (TU 

v Košiciach), člen. 

Funkciu hospodárky združenia vykonávala Ing. Mária Škulecová.  

Hodnotenie úloh, ktoré pre Výkonný výbor, Predsedníctvo združenia a všetkých členov 

združenia vyplynuli z Plánu činnosti združenia EUNIS-SK prijatého na Valnom zhromaždení: 

 

 Podporovať profesionálny rast pracovníkov vysokých škôl zabezpečujúcich používanie 

informačných technológií organizáciou seminárov, konferencií, diskusií k aktuálnym 

problémom. 

 

K tomuto bodu sme mali zrealizovať: 

 pracovné semináre, 

 konferenciu  UNINFOS 2020 (Prešovská univerzita v Prešove), 

 pokračovať v spolupráci najmä s podporujúcimi členmi združenia, ale i ďalšími 

firmami, otvoriť spoluprácu s ďalšími organizáciami. 

  

1. A. Plánované pracovné semináre: 

 seminár SIT 2020 - SIT 2020 ako súčasť Medzinárodných vedeckých dní (ISD 2020) 

sa konal 13.-15. 5. 2020 na SPU v Nitre, zúčastnilo sa ho 6 vysokoškolských učiteľov 

zo 4 vysokých škôl, 

http://ckmsyts.sk/
http://www.transdata.sk/
https://itelligencegroup.com/sk


 seminár k vybraným produktom Microsoftu - seminár sa nezrealizoval, nakoľko 

Microsoft organizoval celý rad vzdelávacích aktivít, EUNIS-SK pomohol však pri ich 

propagácii, 

 ďalší seminár k Portálu VŠ a súvisiacim projektom sa nerealizoval, nakoľko situácia 

už neumožnila ďalšie stretnutia gestorov projektu s manažmentami a informatikmi na 

jednotlivých VŠ, riešil sa iba dotazníkový prieskum, jeho výsledky budú zverejnené 

na webe združenia, 

 ďalšie návrhy zo strany vysokých škôl na usporiadanie podujatí neboli. 

 

     B. Konferencia UNINFOS 

   Prebieha 

 

C. Spolupráca s podporujúcimi členmi združenia: 

 Oracle 

 Bezplatné školenia Oracle Academy pre lektorov a učiteľov na slovenských 

vysokých školách. Registrácia bola bezplatná, rovnako ako aj všetky študijné 

materiály Oracle Academy pre akademické inštitúcie a ich pedagógov. 

 Vo februári prebehli dve školenia: Java Foundations a Database Foundations. Obe 

školenia sa konali online a v slovenskom jazyku. Ak sa chcete niektorého z nich 

zúčastniť, postupujte podľa priložených pokynov. Kontaktná osoba bol Academy 

Program Manager Darko Jureković. 

 Oracle Academy Day 2020 online (27.-28.8.2020). 

Microsoft 

 Spolupráca so spoločnosťou Microsoft pri organizovaní webinárov a odborných 

školení o využívaní nástrojov e-vzdelávania pre pedagógov VŠ. 

 Univerzita riadená dátami - spoločná online akcia spoločností dolphin consulting, 

Jihočeské univerzity a Univerzity Pardubice - praktické príklady využitia dát pre 

riadenie vysokých škôl. 

 Adopčné kampane – využite Microsoft 365 na maximum - 10. 11. 2020 

 Vzdelávame pre budúcnosť - 23.- 26. 11. 2020. 

exe, a. s. 

 21. 5. 2020 od 10.h sa uskutočnila v prostredí MS Teams prednáška "IT v praxi" 

pre študentov, ale aj záujemcov z radov zamestnancov vysokých škôl. Hlavné 

témy: Využitie modernej infraštruktúry, Virtuálna realita v praxi. 

 

D. Spolupráca s orgánmi štátnej správy 

    

Rokovanie zástupcov Predsedníctva EUNIS-SK s generálnym riaditeľom sekcie 

informatiky na MŠVVaŠ SR p. Kadlecom (zúčastnení: 3 členovia Predsedníctva + 

3 zástupcovia sekcie informatiky a správy rezortných dát, ktorého cieľom bola 

intenzívnejšia spolupráca oboch subjektov pri rozvoji IKT v rezorte školstva. 

Hlavné témy rokovania okrem predstavenia združenia a ponuky ďalšej spolupráce 

boli: 

 GDPR na vysokých školách (PKo). 



 Klub riaditeľov (PKo). 

 Edunet 2 (PKo). 

 Pokračujúca podpora SANET (JS). 

 Federácia identít (JS). SD prejavila záujem o ďalšie informácie. 

 Monopol Transdata (PKo). 

 CRŠ ako referenčný register (PKo).  

 Použitie EDU ID ako IdP pre federáciu (JS). 

 Akademický CSIRT (PKo). 

 Akčný plán informatizácie školstva 2020-2030 (PKo). 

 PKo nadhodil dva ďalšie problémy, ktorými by sa malo ministerstvo zaoberať, 

a to migrácia na SAP HANA a repozitár Open Access. 

  

2. Iniciovať vytvorenie ďalších pracovných skupín zložených zo zástupcov univerzít, 

ktoré majú záujem na rozvoji rovnakých technológií alebo informačných systémov: 

Akademický cloud 

 Pod vedením prof. Ing. Karola Matiaška, PhD. sa uskutočnilo  online zasadnutie 

pracovnej skupiny EUNIS-SK Cloudové riešenie vysokých škôl s Ing. Petrom 

Kucerom z Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR 

k možnostiam vytvárania akademického cloudu. Následne sa začala e-mailová 

diskusia o technických  podmienkach využívania existujúcich služieb privátneho 

vládneho cloudu. 

 Iné pracovné skupiny stagnujú, napr. Bezpečnosť IS s odchodom jej koordinátora 

na iné pracovisko. 

 

3. Pokračovať v riešení a správe CIS, ktorých hlavným riešiteľom je EUNIS-SK. Naďalej 

prezentovať výsledky prostredníctvom stránky združenia EUNIS-SK. 

Rieši sa, výsledky prieskumu sa sumarizujú, budú zverejnené na webe EUNIS-SK.  

 

4. Publikovať výsledky projektov a vývojových riešení zamestnancov slovenských VŠ na 

domácich a zahraničných konferenciách.  

S výnimkou vysokoškolských priodík a TV Nitrička počas konferencie UNINFOS 2020 

informácie o združení sa neprezentovali, o podporu vložného na konferenciu okrem 

spomínaných MVD (SIT 2020) sa uchádzal iba jeden zamestnanec.  

S podporou EUNIS-SK boli spolu publikované a prezentované výsledky 7 

zamestnancov VŠ. 

 

5. Naďalej rozvíjať aktivity týkajúce sa zvýhodnenia podmienok pri nákupe informačných 

technológií uzatváraním vhodných zmlúv. 

Pokračuje sa vo výhodnejšom nákupe licencií produktov ADOBE pre vysoké školy, 

ktoré sú členmi EUNIS-SK 
 

6. Spolupracovať s inými národnými a medzinárodnými  organizáciami zameranými na 

problematiku používania informačných technológií vo vysokoškolských inštitúciách. 

Mimoriadna aktivita okrem výmeny informácií a pozvánok nebola. Stagnuje aj 

spolupráca s EUNIS-CZ. 

  

 

 



Mimo týchto úloh: 

 Predsedníctvo združenia pripomienkovalo Akreditačné štandardy pre vnútorný systém 

zabezpečovania kvality vzdelávania na VŠ. 

 Združenie EUNIS-SK podporuje aktivity VŠ finančnou dotáciou najmä na súťažiach 

(doteraz bol záujem iba o e-vzdelávacie kurzy). V roku 2020 sa však nekonala súťaž. 

 Pravidelne je to druhá cena na medzinárodnej súťaži E-learning v Hradci Králové, raz za 2 

roky sa podporuje Medzinárodná konferencia Divai (Distance Learning in Applied 

Informatics) - bola podporená sumou 1000 EUR (organizuje sa každé dva roky, predtým 

to bola podpora konferencie Virtuálna realita) a raz za 2 roky podporujeme publikovanie 

najmä vysokoškolských učiteľov na medzinárodnej konferencii, z ktorej je výstupom 

zborník indexovaný v databáze Scopus tiež sumou 1000 EUR. Súťaž v oblasti E-learningu 

sa nekonala, ostatné 2 aktivity boli podporené. 

 Rieši centrálne rozvojové projekty Portál VŠ, Elektronizácia prihlasovania na VŠ, CRŠ, 

CRZ. 

Na základe vyjadrenia členov Výkonného výboru združenia je možné skonštatovať, že 

členstvo v združení je pre univerzity prínosom najmä v oblasti informačných tokov. Niektoré 

z vedení univerzít rešpektujú delegovaných zástupcov ako partnerov v dialógu 

o informačných technológiách, iné ich nechápu ako partnerov na diskusiu, i keď boli 

jednotlivými vedeniami menovaní (je možné, že je to aj zmenou vedení a nedostatočným 

oboznámením so združením).  

Niektorí zástupcovia VŠ v združení sú dlhodobo pasívni, nezúčastňujú sa zasadnutí orgánov 

bez ospravedlnenia. Zápisy sa zverejňujú na stránke združenia aj s informáciou 

o neospravedlnených zástupcoch VŠ. 

Je potrebné zapojiť do práce všetkých členov, výsledky jednotlivých diskusií publikovať 

a vytvárať tak väčší priestor na „zviditeľnenie sa“ združenia. 

Hlavným poslaním združenia EUNIS Slovensko je vytvárať pre slovenské vysoké školy 

platformu umožňujúcu a podporujúcu ich spoluprácu s cieľom navzájom si pomáhať pri 

rozvoji kvalitných informačných systémov a riešení ďalších problémov v oblasti používania 

informačných technológií. K tomuto napomáha aj konferencia UNINFOS.  

Toto poslanie je potrebné deklarovať aj navonok a každý poverený zástupca VŠ sa musí 

snažiť o prenos informácií na svojich VŠ. 

 

 

V Nitre 2. 12. 2020 

 


